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Pohled zpìt i dopøedu
Nastal nový rok a právì ètete nové

èíslo Poutníka. O tom, co jsme pro�ili v
uplynulém roce, se podrobnì dozvíte v
následujících èláncích. Nejvìtšími
událostmi aspoò uplynulého pùlroku
jistì byly: pou� do Ostøihomi, obnova
misií a lednové 210. výroèí narození
Šebestiána Kubínka.

Pro o�ivení pamìti pøidávám údaje z
farní matriky.

V loòském roce byly v naší farnosti
pokøtìny tyto dìti:  

Adéla Marie Nohelová
Erik Kryštof Tihelka
Anna Pošváøová
Jakub Kašpaøík
Agáta Anna Cecavová
Tobiáš Kubalec
Nela Anna Daòková
Šimon Danìk

Tomáš Danìk
Jana Šimeèková
Lenka Hamrlová
Jakub Obr
Doubravka Zdislava Nohelová
Karel Paulík
Michal Tomanec 
Modleme se za nì, a� vytrvají

v dobrém.

Do man�elství vstoupili:
Petr Dole�el a Jitka Odehnalová
Petr Jirgala a Veronika Brtníková
Karel Fleissig a Eva Šmídová
Michal Kindl a Markéta Nohelová
Vyprosme novoman�elùm hojnost

Bo�ího po�ehnání do spo-
leèného �ivota.

Pokračování na str. 2

Nejsem milovníkem velkých
zmìn ani nepøedvídaných situací.
Støídání knì�í, které se ka�doroènì
dìje o prázdninách, naši farnost
jakoby míjela. Podvìdomì jsem ale
cítil, �e tato zmìna døíve nebo
pozdìji nastane. A tak, kdy� otec Jan
vzápìtí po naší gratulaci k jeho 35.
narozeninám svùj odchod oznámil,
nebyl jsem úplnì zaskoèen a přelo-
žení otce Jana jsem pøijal reálnì.
Dìkoval jsem Pánu za všechna
duchovní dobra, která nám všem
i mnì osobnì otec Jan za dobu
svého pùsobení poskytoval. Zaèal
jsem pøemýšlet o tom, jak pøijmout
nového knìze a jeho vedení, jak mu
pomoci navázat na pùsobení otce
Jana a jak hledat nové podnìty pro
�ivost naší farnosti. 

Jsme farnost s rozvíjející se pout-
ní spiritualitou. Ka�dá pou� má na
prvním místì rozmìr duchovní.
Putováním také spojujeme jednotli-
vá místa a lidi, známé i neznámé.
A to je mo�ná právì jeden z tìch
podnìtù. Utvrdilo mne v tom spole-
èné setkání otcù Josefa, Jana,
Peòáze a opata Kosíka i nás ostat-
ních u pøíle�itosti 210. výroèí naro-
zení Šebestiána Kubínka.

Další propojení, pøedevším
duchovní, oèekávám pøi letošní
hlavní pìší pouti (cíl najdete v tajen-
ce doplòovaèky), která propojí
Bla�ovice, Námìš� nad Oslavou,
Novou Øíši, Telè a další místa.

Tomáš Øièánek 

Nové podnìty

Námìšť nad Oslavou − nové pùsobištì otce Jana Nekudy Foto: Karel Paták
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Dokončení ze str. 1.
Do Bo�ího království nás pøedešli:  
Marie Valtrová
Bo�ena Otèenášková
Helena Kubínková
Ludmila Ondráèková
Josefka Daòková
Jarmila Drozdová
Karel Boèek
Odpoèinutí vìèné dej jim Pane.

A co nás èeká v tomto roce? Dá−li Pán, tak
23. kvìtna u pøíle�itosti 100. výroèí svato-
øeèení Klementa Maria Hofbauera pojede-

me podìkovat misionáøùm do Tasovic.
V èervnu kromì pouti oslavíme 75. výroèí
posvìcení našeho kostela. O prázdninách
se vydáme na spoleènou dovolenou do
Alp a na pìší pou� na Svatou Horu.
Koncem záøí nás èeká událost nejvìtší −
NÁVŠTÌVA SVATÉHO OTCE v Brnì. K této
pøíle�itosti se pokusíme bìhem prázdnin
oprášit latinskou mši svatou.

A� jsme v tomto roce vnímaví na všech-
ny projevy Bo�í dobroty a pravou radost
z víry pøeje

P. Josef Rybecký

Pohled zpìt i dopøedu

Nový faráø se pøedstavuje
Milé dìti, mláde�i i dospìlí z Bla�ovic,

na zaèátku svého pùsobení bych se vám
chtìl pøedstavit a napsat o sobì pár vìt.
Pocházím z Ivanì, co� je
vesnice se sedmi sty obyva-
teli nedaleko Pálavy, tak�e
ze Santonu vidím témìø
domù.

Mám dvì starší sestry a
bratra. Doma jsme v�dycky
mívali a rodièe stále mají
zahradu, kousek vinohradu
a nìjakou drùbe�. Øeka
Jihlava teèe hned za naší
zahradou, a proto mi vodní
sporty od plavání a� po rybaøení nejsou
cizí. Co se týká koníèkù a zálib, baví mì
chodit po lese nebo po horách, pozoro-
vat hvìzdy, èíst kní�ky a hrát hokej i jiné
sporty, ale více pro radost ne� na výkon.

A teï struènì, jak jsem ke knì�ství pøi-
šel. Ve druhé tøídì jsem na dotaz paní
uèitelky, èím chci být, øekl, �e knìzem.
Kdy� jsem byl starší, ustoupil jsem od
této myšlenky, i kdy� nìkde v nitru zùsta-
la poøád. Na støední škole (Arcibis -
kupském gymnáziu v Kromìøí�i) mne
nejvíce bavila matematika a fyzika
a myslel jsem, �e moje cesta povede
tímto smìrem. Kdy� mne náhodou
napadla myšlenka na knì�ství, øíkal jsem
si, že knìz musí umìt mnoho vìcí, které
neumím, tedy není to moje cesta; zkrátka
jsem hledal nìjakou výmluvu. Pán Bùh
mi ale ukázal, �e s jeho pomocí je mo�né
zvládnout všechny situace, do kterých
mne On posílá, a tak skonèily mé výmlu-
vy a pøed zaèátkem maturitního roèníku
jsem se rozhodl jít do semináøe. První rok
jsem strávil v Litomìøicích v konviktu (to
je pøíprava na semináø), po dvou letech

v olomouckém semináøi a na teologické
fakultì jsem byl rok ve Vyškovì na vojnì.
Následovaly další tøi roky v Olomouci.

V pátém roèníku jsem byl
seminárním jáhnem, a po
skonèení studia jsem pøi-
jal knì�ské svìcení.

Od záøí 2005 do èer-
vence 2007 jsem pùsobil
jako kaplan u svatého
Tomáše v Brnì. Je to velká
a �ivá farnost v centru
mìsta, kterou mnozí
dobøe znáte. Na mém prv-
ním místì se mi líbilo,

proto�e jsem se tam setkal s mnoha dob-
rými lidmi. Sám pro sebe jsem si øíkal, �e
bych jako kaplan rád pùsobil i nìkde
mimo velkomìsto, abych jako knìz
poznal i mìsteèka a vesnice. A proto jsem
velice vdìèný za další rok kaplanování
v Telèi a okolí. Kdybych mìl obì místa
srovnat, tak v prvních dnech byl pro mne
nejvìtší rozdíl v poètu kostelù. V Brnì
jsme mìli jeden, v Telèi jen ve mìstì pìt.
Ze zaèátku jsem mìl obèas i namíøeno do
jiného, ne� tam, kde mìla být boho -
slu�ba. Po roce pùsobení v Telèi mohu
øíci, �e je tam menší anonymita a knìz má
k lidem mnohem blí� ne� ve velkém
mìstì.

Tyto øádky píši po mìsíci svého pùso-
bení v Bla�ovicích a Tvaro�né. Dìkuji otci
Janovi za jeho práci, ve které chci pokra-
èovat. Dìkuji vám za to, jak jste mì mezi
sebe pøijali, za vaše nasazení pro církev
i za vzájemnou modlitbu. Chtìl bych,
abychom i dále spoleènì hledali Bo�í
království. Tìším se na setkávání s vámi
pøi mši svaté a pøi dalších nejrùznìjších
pøíle�itostech. P. Josef Rybecký

Ranní bohoslu�ba
(rorátní)

Pomalu, nedbale otvírám oèi,
další den zjevil se tak náhle a tiše.
Hodina, brzká tak, mì nezaskoèí
i tlukot srdce je tím tichem slyšet.

Ospalé, znavené potkávám lidi,
není jich tu mnoho, jaký to div.
Pøes oèi svoje jen malinko vidí,
�e jejich pøítel jim na pozdrav kýv.

Èeká tu na mì, ten zšeøelý chrám
ve svoji náruè mì tichounce pojme.
Já svoje srdce ti na dlani dám.
On je tu s námi. Nic se nebojme.

S úsmìvem, se zpìvem s radostí v duši
odcházím dál a ty jsi mi blí�.
Objímám, miluji, tak jak se sluší,
ty øíkáš s úsmìvem, kdo uši má, slyš.

Jana Øezáèová

Finanèní hospodaøení
farnosti v roce 2008

Na sbírkách pøi bohoslu�bách bylo
vybráno celkem 454 163,− Kè a 42 000,−
Kè bylo darováno mimo sbírky. Na zákla-
dì nájemních smluv jsme obdr�eli cel-
kem 186 723,− Kè a na úrocích z vkladu na
bì�ném úètu farnosti 13 369,25 Kè.
Dalším pøíjmem byla dotace Jiho -
moravského kraje na elektronické zabez-
peèení kostela a nové ozvuèení ve výši
200 tis. Kè, která bude èerpána v první
polovinì letošního roku. Celkové pøíjmy
farnosti èinily v loòském roce
899 036,25 Kè.

Na bohoslu�ebné výdaje pøipadlo
7 931,− korun. Re�ijní náklady dosáhly
149 195,77 Kè, z èeho� nejvìtší polo�ky
èinily úhrady za plyn (cca 50 tis. Kè) a
elektøinu (cca 55 tis. Kè). Další výdaje
byly za kvìtinovou výzdobu, za tisk
bro�ury o Šebestiánu Kubínkovi, ostatní
výdaje byly za tisk a kopírování, vodné
a bankovní poplatky. V první polovinì
loòského roku byla opravena pøístupová
cesta ke kostelu za 180 tis. Kè. Na sbírky
vyhlášené biskupstvím a pøíspìvky diecé-
zi jsme odeslali 143 540,− Kè. Celkové
výdaje farnosti pøedstavovaly 483 769,77
Kè. Zùstatek finanèních prostøedkù ke
konci roku èinil 2 282 021,40 Kè.
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Je to ji� pùl roku, co jsem se pøestìho-
val do nové farnosti. V èervenci byli na
mši sv. v Bla�ovicích ètyøi špehové z øad
mláde�e a chrámového souboru
z Námìštì. Vraceli se ze setkání mláde�e
z Velehradu a chtìli se pøedevším zeptat,
zda bude moci v srpnu pøijet na faru do
Námìštì schola a mláde� ze Štítné nad
Vláøí, jak bylo pøedbì�nì domluveno
s pøedchozím faráøem. Shodou okolností
10. srpna veèer, když jsem pøijel
k námìš�ské faøe, pøijela i skupina asi 40
dìtí, mláde�e a vedoucích spolu s jejich
faráøem. Aèkoliv je na faøe jen jedna kou-
pelna a jen jedno WC, tak se týden vyda-
øil, alespoò já na tuto veselou skupinu
z Valašska rád vzpomínám.

Mùj pøedchùdce P. Pavel Bublan byl
v Námìšti a Hartvíkovicích velice oblíbe-
ný. Od kvìtna 2008 zaèal po dobu nemo-
ci P. Kabátka dojí�dìt také do Bøezníka.
Tento stav s mým nástupem zùstal zacho-
vaný. Tak�e mám na starosti 3 farní kos-
tely − v Námìšti, Hartvíkovicích a Bøez -
níku, a 3 filiální − ve Vícenicích, Nalou -
èanech a Sedleci.

Od zaèátku mì nejvíce trápila otázka,
jak uspoøádat bohoslu�by, aby toho neby-
lo pøíliš mnoho a aby byly zároveò pokry-
ty potøeby všech farností i obcí. Tak mám
v nedìli mše sv. v kostelích farních
a v sobotu veèer støídavì v kostelích filiál-
ních. Aby v ka�dé z tìchto obcí byla mše
sv. aspoò 2x do mìsíce, domluvil jsem si
výpomoc s panem faráøem z Jinošova. 

Nej�ivìjší z farností je Námìš�, urèitì
i proto, �e je to mìsto. Na faøe se schází
dru�inka dìtí, ministranti, schola a chrá -
mový soubor. Ale i v Bøezníku, jak jsem
byl mile pøekvapen, se schází skupina asi
deseti dùchodcù na faøe na spoleèenství.
Topí si v kamnech uhlím nebo døevem.
V Námìšti je to s topením na faøe
obdobné, plyn je zatím zaveden jen v èás -
ti, kde je kanceláø a byt knìze. 

Celkovì je ale poèet vìøících menší
ne� byl ve Tvaro�né a v Bla�ovicích,
aspoò se mi to zdálo podle front u zpo-
vìdi pøed vánoèními svátky. I dìtí
v nábo�enství je zde ménì. Napø.
v Námìšti na jedné škole s poètem asi
220 �ákù chodí do nábo�enství jen 22.
Celkem je škol 5, nìkteré jsou malé od
1. do 4. nebo 5. tøídy, �áci ve Vícenicích
mi svou upøímností hodnì pøipomínají
�áky z Bla�ovic. Velmi vdìèný jsem za to,
�e se podaøilo pøed zaèátkem roku sehnat

ještì dvì paní na vyuèování. Pøemlouvalo
je k tomu víc lidí, jednu z nich nejvíc
uklidnila vìta jiného knìze, �e „nábo -
�enství stejnì nikdo uèit neumí.“

Radost jsem mìl také z toho, �e se v
Bøezníku našli lektoøi ke ètení pøi mši sv.
Doposud èetla všechna ètení jenom jedna
ministrantka. Je víc takových drobností,
které mì potìšily. Postupem èasu
poznávám jednotlivé farníky, rodiny,
jedna paní podobnì jako v Bla�ovicích
koordinuje nedìlní obìdy. 

Proto�e je zde víc farních objektù, tak
je vìtší pravdìpodobnost, �e se nìco
bude opravovat. Za mého pøedchùdce se
oprav rozebìhlo nìkolik, tak�e navazuje-
me na to, co je ji� rozbìhnuto. Napø. na
podzim se v Námìšti dìlala kompletní
výmìna krytiny na kostele. V kostelích je
také o poznání chladnìji ne� bylo ve
Tvaro�né a v Bla�ovicích. Ale zdá se mi,
�e si na to èlovìk rychle zvykne, bere to
jako normální. Nìkdy jsem si místo jed-
noho svetru oblékl pod albu svetry dva a
zjistil jsem, �e to opravdu pomù�e.  

Zámek v Námìšti jsem ještì nena-
vštívil. Ve volném èase se chodím spíš
projít nebo probìhnout do pøírody.
Zvláštì nìkteré úseky kolem Oslavy jsou
nádherné. Øeka se místy tak klikatí, �e u�
se mi asi dvakrát stalo, �e kdy� jsem ji
obcházel, pøišel jsem zase na stejné
místo.  Pøi záøijovém výletu na rozhlednu
Babylon se mi splnil mùj dávný sen −

vidìt z našeho kraje Alpy. Také ani zde
neujdu válce. V kvìtnu by se mìla na
námìstí odehrát rekonstrukce osvobozo-
vání mìsta Rudou armádou. Mìla by být
na zdejším námìstí poprvé. V Tasovicích
se ten den bude konat hlavní pou� ke sv.
Klementovi, tøeba se mi podaøí z fary
uprchnout.

Dìkuji vám za modlitby a pøeji Vám,
celé farnosti, hodnì Bo�ího po�ehnání v
novém roce. P. Jan Nekuda

Foto Karel Paták

Pozdrav z Náměště nad Oslavou

Dopis ze Zakøan
…Bìhem osmiletého pùsobení naše-

ho syna jsme se mnohokrát zúèastnili
mše svaté a� u�  v Bla�ovicích nebo ve
Tvaro�né a v�dycky jsme vnímali
krásné spoleèenství �ivé farnosti. Rádi
vzpomínáme na pìknou vánoèní
atmosféru o vánoèních svátcích v
Bla�ovicích… Chtìla bych farníkùm
podìkovat za vše dobré − hmotné
i duchovní, co jste našemu synovi,
Vašemu bývalému faráøovi, za jeho
osmileté pùsobení u vás prokázali.
Bùh Vám odpla�. Pøeji vám hodnì
zdraví, Bo�ího po�ehnání a na dalších
poutích hodnì š�astných kilometrù…

Z dopisu paní Nekudové,
maminky otce Jana
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Na rozdíl od nìmeckého Kolína je
pro nás Austrálie ponìkud hùøe dostup-
ná, pøedevším co se týèe financí. Proto
jistì mnoho mladých lidí uvítalo nápad
uspoøádat ve stejnou dobu, tedy ve
dnech 17. a� 20. èervence, setkání v ji -
homoravském Velehradì. A nepøiputova-
li tam jen Èeši, ale i Slováci, Maïaøi
a Poláci, tak�e o pestrost a mezinárod-
nost urèitì nikdo nepøišel.

Název akce (ActIv8) byl vlastnì tako-
vým rébusem. V pøekladu znamenal
povzbudit, rozhýbat, provìtrat a zároveò
odkazoval na Skutky apoštolù (anglická
zkratka Act), první kapitolu, verš osm,
který zní: Dostanete Sílu Ducha Svatého
a budete mi svìdky. Tato slova Písma byla
mottem celosvìtového setkání mláde�e

s pape�em v Sydney. My velehradští pout-
níci jsme se duchovnì i mediálnì spojili
s mláde�í celého svìta prosící o vylití
Ducha Svatého na celou církev. Pøíjezd,
postavení stanù a první veèer Vele -
hradského setkání byly o�iveny celkem
vydatným deštìm, ale intenzivní modlitby
mladých i starých zpùsobily krásné poèa-
sí po celý zbytek setkání. Program byl �ivý
a èesko−slovenský. Jistì nám setkání
pomohlo k bli�šímu kontaktu pøedevším
s našimi východními sousedy. Celá doba
trvání akce èítala sice jen tøi dny, ale bylo
mnoho mo�ností jak nalo�it s èasem.
Mìli jsme pøíle�itost navštívit rùzné pøed-
nášky, vykonat si svátost smíøení, absol-
vovat køí�ovou cestu, adorovat, povídat
si, obèerstvit se v øeholní kavárnì, vyøádit

se na koncertech... Zajímavá, a pro vìtši-
nu z nás celkem exotická, byla mo�nost
zúèastnit se øecko−katolické bohoslu�by.
Vyvrcho lením celého setkání byla sobotní
noèní vigilie, následné bdìní a jitøní mše
svatá. Svatodušní vigilie mìla velkou
duchovní bohatost, starozákonní ètení
byla ètena ve starobylých biblických jazy-
cích: hebrejsky, øecky a latinsky. Po jejím
skonèení jsme se mohli modlit v rùzných
skupinách, nebo adorovat. Od dvou
hodin ráno bylo mo�no sledovat pøímý
pøenos bohoslu�by se Svatým Otcem ze
Sydney a ve ètyøi hodiny zaèala jitøní mše
svatá slou�ená otcem arcibiskupem
Graub nerem. Bìhem této mše svaté vyšlo
slunce, krásnì ozáøilo Velehradskou bazi-
liku a zvìstovalo nádherný den. Odjí�dìli
jsme velmi unaveni, ale naplnìni
Duchem Svatým a krásnými zá�itky.

Jana Øezáèová a Pavel Paták
Foto Petr Kuník

ActIv8

Tradici Svìtových dnù mláde�e zavedl u� v roce 1984 pape� Jan Pavel II. První setkání
probìhlo v Øímì. V intervalu pøibli�nì tøí let se pak podobná setkání zaèala poøádat
v rùzných zemích po celém svìtì. Pøedposlední, v roce 2005 v Kolínì nad Rýnem, mají
jistì všichni ještì v pamìti. Pro rok 2008 bylo vybráno australské mìsto Sydney.
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Tvaro�ná a Bla�ovice jsou dvì obce
kousek od Brna. V loòském roce se zde
uskuteènily lidové misie, duchovní obno-
va celé farnosti. Misie tehdy oslovily vìtši-
nu farníkù, kteøí se pøihlásili i letos a pøáli

si mít ve své farnosti ještì tzv. obnovu
misií. S radostí jsme ještì jednou vyrazili
na sympatický brnìnský venkov …

V prùbìhu roku nastala ve farnosti
zmìna duchovního správce. P. Jana

Nekudu zde vystøídal P. Josef Rybecký.
Zdá se, �e zdejší farnosti mají na biskup-
ství „protekci“, jinak si neumíme vysvìtlit,
�e si v Tvaro�né a Bla�ovicích podávají
ruce samí mladí a horliví faráøi.

Obì farnosti jsou nábo�ensky docela
�ivé a praktikujících vìøících jsou zde
stovky. Letos jsme však nemohli spoléhat
na pomoc �ádného z naších spolubratøí,
a tak jsme vdìènì pøijali spolupráci zde-
jšího faráøe P. Josefa ve zpovìdnici
a RNDr. Petra Kaòovského, který se ujal
školy modlitby.

Nejvìtším bohatstvím tìchto farností
jsou sami lidé. Radost jsme mìli ze set-
kání s mláde�í, z návštìv v rodinách,
z �ivota i zkušeností seniorù. Avšak jako
i jinde v naší republice zde mù�eme pozo-
rovat problém, který se nazývá „pøedávání
víry v rodinách“. Ne v�dy se to podaøí, ne
v�dy mladý èlovìk rozpozná, �e víra je
cenný dar, a ne jen zvyk èi povinnost
„chození do kostela“. 

Je dobøe, kdy� se obèas sami nad sebou
zastydíme a pøiznáme si, jak snadno se do
našeho �ivota vloudí pýcha a touha øídit
svùj svìt bez ohledu na to, co se líbí
Hospodinu. Pomoc a radu lékaøe èi jiné-
ho svìtského odborníka pøijímáme a jsme
za to èasto ochotni i dost zaplatit. Proè
takto nìkteøí „katolíci“ nedùvìøují
Bo�ímu slovu, uèení církve èi doporuèení
knìze? Víme, �e poklad víry si neseme
v „nádobì hlinìné“, která se snadno roz-
bije. Jsme zkrátka høíšníci, za co se však
stydìt nemusíme, je Kristus a jeho „tajem-
né tìlo“, církev, do které patøíme. Z toho
pramení naše radost a nadìje, v tom je
naše budoucnost, buïme za to vdìèní.

P. Waœciñski a P. Šindeláø

Obnova lidových misií
V dobì adventní dostala naše farnost pøíle�itost obnovy. Pøijeli, tak jako pøed

rokem, misionáøi z Tasovic, aby pøihodili na oheò, aby v nás posílili skomírající
a pøidušený plamínek Ducha Svatého. Termín byl mnoha lidmi vdìènì pøivítaný,
ale daly se zaslechnout i názory opaèné. Avšak − jak se lze lépe pøipravit na váno-
èní svátky, ne� udìláním poøádku ve svém srdci, ve svých vztazích? Co je dùle�itìjší?
Mít na umytých oknech bìloskvoucí záclonky, nebo si své køestní roucho do bìla
vyprat v Beránkovì krvi? Urovnat vše v domì a okolo domu, èi spravit své vztahy,
odpustit køivdy a udìlat nìco dobrého pro druhé? Co se víc vyplatí, stavìt na hnoji,
nebo na skále? V�dy� v onen den, kdy pøijde Pán, vyzkouší vše ohnìm! Co máme tak
pevného, �e to ten �ár vydr�í? Nikdo z nás není hotový èlovìk, není hotový køes�an,
není dokonalý, svatý. Ale neztrácejme nadìji! Pøi køtu nám bylo na èelo napsáno
jméno Je�íš. Pouštíme Je�íše do svého �ivota? Bo�í království je místo, kde vládne
dobrý Bùh. Kdo nebo co má vládu nad námi, kdo vládne v našem srdci, v našem
�ivotì? Kdo si Hospodina zvolí za svého pastýøe, nikdy nebude mít nedostatek. Kam
smìøuje náš �ivot, co jsme si zvolili za svùj cíl? Køest není cíl, jen prostøedek, biømo-
vání není cíl, jen prostøedek, man�elství není cíl, jen prostøedek... Všechno, co je
v �ivotì dùle�ité, je také nároèné a namáhavé. Udr�et dobré vztahy, zvláštì mezi
nejbli�šími, ve vlastní rodinì, také není jednoduché. I ve Svaté rodinì byly problé-
my. I mezi Je�íšovými pøedky byli lidé špatní a høíšní. On na sebe vzal naše lidství
se vším všudy. Nikdy není pozdì se obrátit, napravit se.

Jsme nádoby hlinìné, jsme køehcí. Mnohdy nám �ivot vyklouzne z ruky a rozbi-
je se. Co je dùle�ité, �e se v�dycky dá zase slepit. Svátostí smíøení... Nìkdy ale poz-
trácíme malé kousky, tak�e u� nádoba, by� slepená, netìsní. Pán do nás investuje
mnoho milosti... my ji mnohdy tìmi netìsnostmi v našem �ivotì ztrácíme. Pán do
nás investuje, proto�e vìøí, �e to má cenu. Vìøí, �e to vyu�ijeme, zhodnotíme.

Øekni mi, èemu vìøíš? „Má víra to je Je�íš, má nadìje mùj Pán, má láska i má
radost, já na Nìj èekám dál. A On se vrátí, vrátí, já vím, On se vrátí.“

Jana Øezáèová

Farní knihovna
Farní knihovna se

rozrostla na 850 knih,
jejich seznam naleznete
i na webových strán-
kách obce takto:

www.blazovice.eu
Farnost Bla�o vi ce/Far ní knihovna/Farní kni-
hovna (DOC, 1,4 MB), zobrazí se ve for-
mátu word, kde mù�ete mìnit dle návodu
uspoøádání seznamu podle autorù, názvù,
èi zamìøení titulù.

V knihovnì bude rovnì� umo�nìno
pøipojování na internet, skenování
a omezená mo�nost tisku èernobílých
i barevných dokumentù.      Jan Kašpaøík

Obnova lidových misií ve Tvaro�né a Bla�ovicích
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O pouti do Ostøihomi otec Jan mluvil u�
od jara, vzhledem k organizaèním zmìnám
v naší farnosti letos v létì jsme však
s napìtím èekali, zda se vùbec uskuteèní.
Bez duchovního vedení by toti� tato cesta
nemìla smysl. Pou� není dálkový pochod,
tady nejde jen o kilometry… Ka�dý konec
pøináší nový zaèátek, otce Jana vystøídal
otec Josef, který nám udìlal velkou radost
tím, �e se k nám na èást poutì pøidal. Bohu
díky.

V nedìli 24. srpna v pùl druhé odpoled-
ne nastal pøed bla�ovickým kostelem podiv-
ný ruch. Auta, kola, zavazadla rùzných roz-
mìrù, ale hlavnì spousta lidí − poutníkù
i tìch, co je pøišli vyprovodit. Vìtšinou jsme
se u� všichni znali − z pøedchozích poutí
nebo z farní dovolené. Po srovnání zavaza-
del do pøívìsu doprovodného vozidla jsme
si šli vyprosit do kostela po�ehnání na
cestu.  S velikou pokorou prosíme − na cestu
s námi, vyjdi, Pane…

První den byly naším cílem �arošice.
Tuto trasu známe u� témìø zpamìti.
I zastávky jsme dìlali obdobnì jako pøi
jarní pouti. Vyprovázení našimi blízkými
bylo velkolepé − nìkteøí zvládli první úsek
cesty ke køenovickému smírèímu køí�i, jiní
to protáhli a� do veèera. Trochu se honily
mraky a tak vìtrovky pøišly vhod (poprvé a
naposled). Ve Vá�anech, kde byly ten den
Bartolomìjské hody, nás pan varhaník
pozval do kostela − na kùr, a tak jsme mìli
mo�nost si zazpívat v tomto starobylém
kostelíku z 13. století. Z Vá�an jsme pokra-
èovali polní cestou ke Kobeøicím a dále
lesem do Zdravé Vody. Do �arošic jsme
dorazili se zpìvem krátce po osmé hodinì
veèerní. Místní farníci u� na nás èekali a
otevøeli nám kostel,
abychom mohli
alespoò krát-
ce pozdra-
vit Matku
B o � í
pøímo v
kostele. Pak
u� jsme se
uchýlili na faru,
kde nás mile pøijali

místní duchovní správci a kde byla pøipra-
vena veèeøe.

V pondìlí ráno jsme po mši svaté v míst-
ním poutním kostele vyrazili po osmé hodi-
nì ranní smìrem na jih − pøes Násedlovice
a Èejè do Èejkovic. Po Andìl Pánì u míst-
ního kostela a obìdì z vlastních zásob jsme
pokraèovali po asfaltové cestì mezi vino-
hrady. V dálce jsme na obzoru zahlédli
Malé Karpaty. Byly tak daleko… Z okolních
svahù se ozývaly rány − to vinaøi plašili špa-
èky ohro�ující letošní úrodu. Prvnì jsme
pocítili sílu sluneèních paprskù a tak jsme
rychle nanesli vrstvy opalovacího/ochran -
ného krému. A dále pøes Prušánky,
Moravskou Novou Ves, Týnec, Tvrdonice,
Kostice a� do Lan�hota. U Tvrdonic jsme se
krátce zastavili u pomníèku pøipomína-
jícího P. Otmara Kaplana, který v tìchto
místech dokonèil svoji pozemskou pou�.
Do Lan�hota jsme pøišli v pùl sedmé veèer,
alespoò krátce jsme nakoukli do místního
kostela, a pak u� rychle na faru, kde nás
opìt èekalo vlídné pøijetí a teplá veèeøe. Po

nešporách na farním dvoøe jsme se roz-
louèili s otcem Josefem, který si ji�

musel další putování odøíct a
vrátit se ke svým povinnos-

tem. Naopak naše øady znovu posílila Jana
Bártková. 

V úterý jsme vyrazili ji� ve ètvrt na osm
a pomìrnì ostrým tempem jsme urazili
úsek ke státním hranicím se Slovenskem.
Tady jsme si na mostì pøes øeku Moravu
dopøáli odpoèinek. Tempo jsme nezvolnili
ani na slovenském území, v 9 hodin u� jsme
byli v Kútech. Vzhledem k oèekávané náro-
ènosti dnešního úseku navrhl otec Jan èást
úseku absolvovat na kolech,  my pìšáci
jsme byli odkázáni na slu�by doprovodné-
ho vozidla. V 10.15 jsme ji� slavili v bazilice
Sedmi bolestné panny Marie v Šaštínì mši
svatou. Zdejší varhany jsou druhé nejvìtší
ve støední Evropì. Po obèerstvení a odpo-
èinku jsme se vydali dál. V dalším místním
kostele sv. Jana Bosca jsme se za poledního
vyzvánìní zvonù spoleènì pomodlili Andìl
Pánì a pak u� pokraèovali hezky svi�nì
pøes louky a borové háje. Sluníèko pøipalo-
valo. V Lakšárskej Novej Vsi jsme „spoèinu-
li“ v pùl druhé odpoledne. Studovali jsme
mapy, jak dál, vize následujících hodin
nebyla nejlepší. Doplnili jsme zásoby vody
a pak u� pokraèovali pøes vojenský prostor
Záhorie. Cestou jsme se modlili rù�enec
a zpívali mariánské písnì z kancionálu.
Doprovod k našemu èistì vokálnímu proje-
vu byla støelba a obèasné výbuchy z pro-
bíhajícího cvièení. Kdy� jsme zpívajíce Ave
Maria míjeli jednu rotu vojákù, málem jim
vypadly zbranì z rukou. Po pøekonání
vojenského prostoru jsme se ocitli v roz-
lehlé ní�inì bohatì zalité sluncem (nikde
ani mráèek, farníci doma se zøejmì inten-
zívnì modlili za pøíhodné poèasí…). To
byla teprve pou�.  Cesta ke kostelu
v Plaveckém Mikuláši se zdála nekoneèná.
Dorazili jsme tam v pùl páté. Posilnìni na
tìle i duchu jsme se vydali po cyklostezce
zdolat Malé Karpaty, nebo� a� za nimi −

Pìší pou� do Ostøihomi 24. − 30. 8. 2008
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v pastoraèním centru ve Smolenici nás
èekal nocleh. 

Ve støedu ráno se naše spoleèenství
nakrátko rozdìlilo. Pìtice poutníkù vyu�ila
vlakového spojení, další pìtice nastoupila
do auta a cyklisté nasedli na kola. Všichni
smìr „svobodné královské mesto Trnava“,
jak hrdì hlásaly propagaèní vlajeèky
navìšené po mìstì. K chrámu svatého
Mikuláše jsme dorazili témìø souèasnì −
pøed devátou hodinou, kdy se kostel otvíral.
Mši svatou jsme mìli pøímo pod obrazem
Matky Bo�í (�ehnající a slzící). Po vlídném
pøijetí na faøe, kde jsme konzultovali další
trasu, jsme navštívili ještì katedrální kostel.
Pøed jedenáctou hodinou jsme se opìt roz-
dìlili, abychom i na další úsek našeho puto-
vání ulehèili našim nohám. Èást poutníkù
po �eleznici, èást na kole, èást v autì − smìr
Leopoldov. V pùl jedné jsme vyrazili (dnes
koneènì po svých) po silnici do Hlohovce,
pøekroèili øeku Váh a za mìstem odboèili na
prašnou polní cestu. Sluníèko svítilo, jak
nejlépe mohlo. Poslední asi patnáctikilo-
metrový úsek jsme šlapali opìt po silnici.
Do Zbehù pri Nitre jsme došli v sedm veèer,
cestou pøes tuto rozlehlou obec jsme za�ili
nadšení místních farnic z naší poutì „No
a preèo ste mi nepovedali, ja bysom išla
s vami!“ (Druhý den jsme se dozvìdìli, �e
se veèer osm rodin ze zdejší farnosti modli-
lo za zdar naší poutì rù�enec − …„svým
Duchem sjedno� Evropu…“). Na farním
dvoøe jsme si dopøáli osvì�ení ze zahradní
hadice. Po dobré veèeøi nám další osvì�ení
zajistil svou pøítomností otec Peter − místní
duchovní správce. Podìlil se s námi o své
dojmy z letošního svìtového setkání
mláde�e v Sydney i o další postøehy
z Austrálie. Vyvrcholením našeho setkání
byly spoleèné èesko−slovenské nešpory. 

Ve ètvrtek jsme Zbehy opustili po sedmé
ráno a vydali se do Nitry. V jednom ze tøí
kostelù tvoøících nitranský hrad − v Pri bi -
novì kapli −  jsme slavili mši svatou. Tato
místa spojená s poèátky køes�anství v našich
zemích ještì umocnila její duchovní pro�ití
(dìdictví otcù zachovej nám, Pane!). Po pro-
hlídce zbývajících kostelù i vnìjších prostor
hradu, odkud je krásný výhled na okolní
krajinu, jsme opustili nitranský hrad a vyda-
li se pøes mìsto na další kopec za Nitrou −
Kalvárii, odkud byl opìt nádherný rozhled.
Následoval velmi pøíjemný úsek cesty (opìt
za plného sluneèního svitu) podél øeky
Nitry a poslední (u� opìt asfaltový) úsek
cesty ostrým tempem pøes Velký a Malý
Cetín a� do Èerníku a pak závìreèný úsek
nejistou cestou pøes pole. Tam za obzorem
na nás èekala Maòa − místo dnešního nocle-
hu. Cesta do obce i pøes ni byla ještì dlou-
há, dorazili jsme se soumrakem. Tuto noc

dala asi polovina poutníkù pøednost spaní
pod širákem.

V pátek ráno jsme se posilnìni
po�ehnáním od místního pana faráøe vydali
na další úsek naší poutì. To jsme ještì netu-
šili, �e dnešní den bude dnem neexistu-
jících cest. Kdy� jsme zdolali obì èásti Manì
(Velkou i Malou), ocitli jsme se v poli s otaz-
níkem jak dál, cesta zaznaèená v mapì nee-
xistovala, zvolili jsme tedy náhradní varian-
tu − pøes pole. V Podhájské jsme se krátce
zastavili u kostela, který se právì opravoval
a ptali se na cestu místních farníkù. Paní
„kostolníèka“ byla sice velice sdílná, ale
kloudné odpovìdi jsme se nedoèkali. Velice
se podivila, �e pøicházíme „a�“ z Manì. Její
výrok „Joj Maòa je Maòa!“ se stal témìø slo-
ganem letošní pouti, i kdy� jsme význam
této poznámky nepochopili. To, �e jdeme
do Svodína, zas nechápala ona „joj − Svodín
− to nieje Maòa!“ Otec Jan rozpoznal, �e je
tøeba se rychle rozlouèit, jinak bychom tam
stáli ještì dnes. Ten den byl na Slovensku
den volna − výroèí Slovenského národního
povstání. Míjeli jsme davy lidí smìøujících
ke zdejším termálním lázním. K tìmto peèli-
vì upraveným a provonìným rekreantùm
jsme my poutníci pìknì kontrastovali. Za
Podhájskou do kopce a pak dál lesem −
pìknì podle mapy. Spoleèná modlitba
rù�ence po pøíjemné cestì − to se to šlape.
Dorazili jsme do obce Èechy! Pøíjemné zjiš -
tìní a� na to, �e jsme mìli pùvodnì dorazit
do Dìdinky. Nevadí, i toto patøí k pouti. Po
obèerstvení tìla i ducha jsme pokraèovali
po silnici do obce Kolta. Tady jsme doplnili
zásoby vody, posledních dnešních 18 km ji�
mìlo být jen polem a lesem. Za Koltou
poblí� rybníkù jsme trošku bloudili, pan
Kašpaøík a Alda Kaláb si dokonce zaskoèili
do rybníka pro osvì�ení. Pak u� jsme pokra-
èovali nekoneènou asfaltovou cestou mezi

rozlehlými lány kukuøice. Pøi krátkém odpo-
èinku zvládl pan Kašpaøík ještì vyrobit
hudební nástroj z náhodnì uøíznutého
akátu a ještì na nìj zahrát. Následovalo
nemilé pøekvapení − cyklista, se kterým jsme
konzultovali další cestu, nás ubezpeèil, �e
cesta zaznaèená v mapì u� asi deset let ne -
existuje a  les je oplocený. My tedy musíme
oklikou do Velkých Ludincù a odtud teprve
do Svodína. Pøedstava vèasného pøíchodu
na mši svatou se stala takøka nereálnou.  Na
kopci nad Velkými Ludincemi se nám ote-
vøel nový obzor a ostrozrací poutníci ji�
v dálce zahlédli pozoruhodnou stavbu −
ostøihomskou katedrálu. Následoval doslo-
va úprk do Svodína − ka�dý tak, jak mu to
ještì šlo. Nakonec byl otec Jan v kostele
ještì døív ne� místní duchovní správce,
který mìl mnoho starostí se svým hospo-
dáøstvím (od drobné havìti a� po konì).
Pan faráø mìl dlouhý úvod témìø nahrazu-
jící kázání − navíc nejprve v maïarštinì a pak
ve slovenštinì − abychom z toho aspoò nìco
mìli. Po velmi rychlé chùzi, resp. bìhu
v posledních dvou hodinách, bylo delší
stání vyèerpávající! Pøi této maïarské mši sv.
nám bylo dopøáno evangelium v èeštinì,
pak pan faráø pøeøadil na latinu, tak jsme se
alespoò èásteènì pøipojili pøi modlitbì
Pater noster. Pøesto jsme mši sv. pro�ili
naplno. Kdy� odešli místní farníci, pøezpíva-
li jsme témìø celou píseò Chválu vzdejme.
Pøedpokládali jsme, �e se otec Jan bude vra-
cet pøes kostel, místní pan faráø ho ale vy -
vedl ven pøes sakristii, tak�e jsme èekali
marnì a zpívali a zpívali. Pak u� se zaèalo
v kostele významnì zhasínat, tak Petr naše
zbo�né rozjímání radìji ráznì ukonèil.
Venku u� byla tma a nevlídno, navíc jsme
museli dojít ještì asi 200 m do místní tìlo -
cvièny, kde jsme slo�ili svoje unavená pout-
nická tìla.

Pohled na Ostřihom přes Dunaj
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V sobotu jsme vstali velmi brzy (pozn.
ranní chvály jsme se pomodlili v relativnì
klidnìjší èásti tìlocvièny − na støídaèce). Po
nalo�ení všech zavazadel jsme podìkovali
sympatické správkyni tohoto objektu a po
šesté hodinì se vydali na poslední etapu
našeho putování. Kolem pùl osmé jsme si
krátce odpoèinuli pøed kostelem ve
Gbelcích. Pak nám kostel otevøela paní,
která šla uklízet, pøišel i místní pan faráø,
který byl naší návštìvou pøekvapen a snad
i potìšen. Spoleènì jsme se pomodlili
a vydali se dál ostrým tempem po frekvento-
vané silnici − smìr Ostøihom. Pøed desátou
hodinou jsme si krátce odpoèinuli u �elez-
nièní stanice poblí� Mu�ly. Na ukazateli je to
do Štùrova ještì 8 km. Musíme rychle dál.
(Na cestu s námi, vyjdi Pane…). Poslední
odpoèinek na  parkovišti ve Štùrovì − je ètvrt
na dvanáct. Ale ještì nejsme v cíli.
Pokraèujeme pøes mìsto a poprvé vidíme
smìrovku na Ostrihom − Esztergom − ale je
to doprava a další 4 km! Jdeme radìji rovnì
dál − tam, kde u� vidíme katedrálu. Ještì
najít nejbli�ší most na druhou stranu
Dunaje − do Ostøihomi, do cíle naší pouti.
Kdy� jsme byli uprostøed mostu, rozeznìly
se zvony na katedrále oznamující poledne.
Zastavili jsme se k modlitbì Andìl Pánì, pøi
ní� se nám nabízel nádherný pohled na
ostøihomskou katedrálu. V cíli jsme krátce
po pùl jedné. Bohu díky! Otec Jan rychle
hledá sakristii, abychom mohli slavit mši sva-
tou. Došli jsme. A došli jsme díky Bohu.
Sna�ím se rychle vzpomenout na všechny,
kteøí mne prosili o modlitbu. Vše, co mohu
dát, je chvála a díky. Deo Gratias za tuto
pou�, za všechno.

Po mši svaté jsme si krátce prohlédli
interiér katedrály a ponìkud vyvedli z míry
ostatní návštìvníky spoleèným zpìvem
písnì „Náš pane spáso, národù, svým
Duchem sjedno� Evropu…“ Ještì obèerstve-
ní u kašny a spoleèné foto poutníkù u sochy
pøipomínající korunovaci uherského krále
Štìpána (následnì svatého). Po pøíchodu
Petra Machaina, který pro pìší poutníky pøi-
jel svým zbrusu novým velkokapacitním
vozidlem, jsme opustili nádvoøí u baziliky
a sestoupili dolù k Dunaji na parkovištì.
Cyklisté nasedli na svá kola na zpáteèní
cestu. A pak u� jen krátké rozlouèení − pøe-
devším s otcem Janem. Bohu díky za všech-
no. Tato pou� byla teèkou za jeho pùsobe-
ním v našich farnostech. A pokud jsme mu
snad zapomnìli za nìco podìkovat, vlo�me
naše díky do modlitby za nìj. 

Velké díky patøí také kuchaøskému týmu
pod vedením Evy Trnìné ml., který zabez-
peèoval teplé veèeøe, dále trpìlivému øidièi
doprovodného vozidla (F. P.) i všem ostat-
ním spolupoutníkùm za spoleènou modlit-

bu a skvìlou atmosféru. Byli to − pøedevším
P. Jan Nekuda − t.è. administrátor v Námìšti
nad Oslavou a Hartvíkovicích (donedávna
náš pan faráø), dále Jan Švábenský, �ofie
Ondráèková, Eva, Lada a Bohumil st. a ml.
Trnìných ze Tvaro�né,  Daniela Severová
z Velatic,  Alice Bohdálková ze Sokolnic
a Tomáš Nekuda ze Zakøan, z bla�ovákù pak
Jan Kašpaøík, Jana Bártková, Eliška Šváben-
ská, Alda a Ane�ka Kalábovi, Vladimír
Kuklínek, Petr Pleva, František Paulík
a Tomáš a Marta Øièánkovi. První dva dny
(do Lan�hota) s námi putoval rovnì� náš
nový duchovní správce otec Josef Rybecký
(a v následujících dnech taky povzbuzoval a
�ehnal nám prostøednictvím SMS). Úsek do
�arošic s námi šlapala ještì Anièka Severová
z Velatic, Eva Trnìná z Tvaro�né,  Maruška
Kuklínková z Bla�ovic a Tomáš Prus
z Kobylnic. 

Velké díky vám všem, kdo jste se za zdar
této pouti modlili. Mé osobní díky patøí taky
Miladì Plevové, která dohlídla na naše
holky po dobu naší nepøítomnosti.

Spoleèným úmyslem naší poutì bylo
sjednocení národù Evropy Kristovým

Duchem, dále naše farnosti (tedy Tvaro�ná,
Bla�ovice, Námìš� nad Oslavou, Hart -
víkovice, a kdoví, které další…), a naše rodi-
ny. Kromì tìchto spoleèných úmyslù mìl
jistì ka�dý plný batoh svých soukromých
úmyslù − díkù i proseb. Dennì jsme se dle
spoleèných úmyslù poutì modlili litanie ze
støedoevropských katolických dní 2004,
modlitbu za lidové misie a za farnost, mod-
litbu sv. Pavla Ef 1,3−10 a zpívali píseò Náš
Pane, spáso národù. 

Celkem jsme ušli pøes 260 km, ale to
není tak dùle�ité. Pou� není dálkový
pochod. Pou� je pozvání, pøíle�itost odejít
nìkam na opuštìné místo a trochu si odpo-
èinout, naèerpat sílu. Díky Bohu, �e jsme ji
mohli vykonat. 

Co øíci závìrem? Ké� nás duchovní u�itek
z této poutì posiluje v realitì všedních dnù
− pøi ka�dodenní práci na vinici Pánì, kde to
taky pìknì pøipaluje (tak jako pøi letošní
pouti), jindy zase prší (to jsme si vyzkouše-
li loni). Ké� se tìšíme do cíle naší
celo�ivotní poutì, kde je pøipraveno
mnoho pøíbytků − i pro nás.  

Marta Øièánková, foto archiv autora
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Ve stopách
Šebestiána Kubínka



Vìdomí o Šebestiánu Kubínkovi mì
provází celý �ivot, názory na jeho pùsobe-
ní a význam jsem postupnì upravoval.
Toto psaní je pokusem podìlit se s vámi
o pohled na Kubínka mýma oèima.

V dìtské mysli mám �ivot Šebestiána
Kubínka spojen s pøekvapující pøedstavou,
�e by od nás z Bla�ovic mohl pocházet
svatý! Také vzpomínám na besedu v sále
Orlovny (dnešního KD), která byla vìno-
vána Šebestiánu Kubínkovi. Utkvìlo mnì
vystoupení pana Jana Hluèky („Záhu -
menskýho“), který si Kubínka z mládí
pamatoval. Uvìdomuji si (pro mě tehdy ne
zcela vysvìtlitelné), porùznu slýchané:
„Bouøka byla silná, prudký déš� poválel
obilí, v jiných vesnicích padaly kroupy, ale
nás pøed krupobitím ochránil Šebestián
Kubínek.“

S postavou Kubínka jsem se setkával
i v dospìlosti. Jeho sestra Veronika byla
mojí praprabábou. Nìkolikrát jsem byl od
neznámých lidí zkoušen, jestli vím jako
Bla�ovák o našem rodáku na hostýnské
malbì. Nejzajímavìjším setkáním bylo,
kdy� se starší pán, úèastník pravidelných
besed na mém pracovišti, jedenkrát
nenápadnì optal: „Vy jste z tìch Bla�ovic,
Šebestián Kubínek, víte o koho jde?“
Nezapøel jsem, ale moc jsme se nerozpo-
vídali. Pøesto jsem byl od nìj obdarován.
Pozdìji pøinesl Kubínkùv originál s poz -
námkou, to jsem našel v antikvariátu.
Zemøel poèátkem osmdesátých let. Jak
vìdìl o Kubínkovi? Nevím, nenašli jsme si
èas, dùvìru, potøebu?

V té dobì jsem mìl pøeètené všechny
dostupné materiály o Šebestiánu Kubín -
kovi, souhlasil jsem, �e jeho verše byly
naivní, smíøil jsem se s „jistou starodáv-
ností“ jeho textù, pøekvapily mì jeho
poznámky k balkánské politice. V mých
oèích byl mimoøádný, ale trochu mnì
vadilo, �e nìkteré výroky o nìm vedly
k pøedstavám o jeho podivínství. Na -
pøíklad poznámky starých bla�ovických
hospodáøù, �e vlastnì nebyl dobrý hospo-
dáø apod. 

V posledních patnácti letech, kdy jsem
se podílel na nìkterých aktivitách obce
i farnosti, jsem si v univerzitní knihovnì
vyhledal seznam jeho dostupných dìl
a listoval jsem v hlavních brnìnských
denících té doby. Nejsem historik, nedo-
ká�u vìnovat potøebný èas dalšímu vyhle-
dávání a studiu, ale byl jsem pøekvapený,
kolik zpráv se v tisku té doby o nìm obje-
vovalo. Uvìdomil jsem si, �e èasto vystu-
poval na rùzných shromá�dìních.

Dnes by se øeklo − celebrita. �ádný
podivín nebo jen „pánbíèkáø“, jak by se
chtìlo zjednodušit.

Pøeètìte si kousek jeho textù a kdo
z vás nìkdy psal pro èasopis èi jinak, ten si
urèitì polo�í øadu otázek. Kdy a kde
Kubínek psal? Pøipravoval materiály do
koneèné podoby sám nebo mu nìkdo
pomáhal? Z èeho nastøádal peníze k finan-
cování svých dìl? 

Pøi opakovaném ètení dostupných
materiálù jsem si a� v posledním desetile-
tí v plném rozsahu uvìdomil jak vìdomé
a i èasovì odpovìdné bylo Kubínkovo
rozhodnutí. Na podzim roku 1847 se
dohodl se synovcem o prodeji hospo-
dáøství. Na jaøe je odprodej zaknihován.
Kubínek má 48 rokù, je zbo�ný a chce pro
Krista ještì mnohé udìlat. Proto postupu-

je podle evangelia, všechno prodá a jde za
Kristem. 

Knihy, které roznášel, byly spolu s jeho
evangelijním zpùsobem �ivota tím nej-
vìtším pøínosem pro naše pøedky.
Nejednalo se o �ádnou jurodivost (jurodi-
vost s pøídechem podivínství)*, šlo
o vìdomé rozhodnutí se všemi riziky. Jeho
rozhodnutí bylo korunováno úspìchem
a ještì i nám nese ovoce. Nezapomínejme,
v�dy� i jemu vdìèíme za mnohé. Co
bychom byli bez dobrých knih a bez mod-
litby! Jiøí Nohel

*Jurodivý − Ve starém ruském prostøedí
slabomyslný, bláznivý. Bigotními vìøícími
pova�ovaný za tzv. bo�ího èlovìka s pro-
rockým duchem. (Podle ABZ.cz: Slovník
cizích slov)
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Náš Šebestián Kubínek − nejenom ohlédnutí

Vzpomínka na dvěstědesáté výročí narození Šebestiána Kubínka, pod souhrn-
ným názvem Náš Šebestián Kubínek, konané 18. ledna 2009 v kulturním domě.

Foto M. Švábenská
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Vzpomínka na pana Boèka
Nebylo velké pracovní akce na kostele

nebo na faøe, na které by se nepodílel.
Bylo spíš mnoho drobných prací, které
jako správný hospodáø vykonal sám, na
kterých jsme se my ostatní nepodíleli a
mnohdy jsme ani nepostøehli, �e byly
vykonány. Dìkujeme! Tomáš Øièánek

Kdo na jejich místo
Smrt patøí k �ivotu. A jedinì Nejvyšší

Pán má moc �ivot dát a �ivot vzít. Jen On
sám nejlíp ví, kdy èlovìk splnil svùj úkol
a pøišla chvíle jeho odchodu. Nìkteré si
pomalu pøipravuje tì�kou nemocí, jiné
zavolá znenadání. V loòském roce si Pán na
vìènost povolal mnoho lidí naší farnosti.
Lidi, kteøí byli milými èleny našeho spole-
èenství, kteøí se nebáli pøilo�it ruku k dílu,
byli ochotni obìtovat svùj èas i energii. Ale
také tøeba lidi, kteøí se za farnost dennì
modlili. Kdo pøevezme jejich místo, kdo
bude mít tu odvahu? Je snadné spoléhat na
to, �e pøece - udìlá, co je potøeba. Dívejme
se kolem sebe… Jana Øezáèová

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.

10.
11.
12.
13.
14.
15.
16.
17.
18.

Pom cka: Ma a 

1. P íjmení  otce opata z Nové íše.
2. Jedna z farností, v níž p sobil otec Jan.
3. Jedna z farností, v níž p sobí otec Josef.
4. Farnost, ze které p išel otec Josef.
5. Farnost nad ekou Oslavou, kde p sobí nyní otec Jan.
6. Místo konání  pouti našeho d kanátu v roce 2008.
7. K estní jméno našeho nového pana fará e.
8. P íjmení našeho nového pana fará e.
9. K estní jméno našeho bývalého pana fará e.

10. P íjmení našeho bývalého pana fará e.
11. P íjmení nového pana fará e ve K tinách
12. Cíl tradi ní podzimní pout  naší farnosti.
13. P sobišt  otce opata Kosíka.
14. P íjmení nejznám jšího blažovického rodáka.
15. Cíl tradi ní jarní pout  naši farnosti.
16. K estní jméno otce opata v Nové íši.
17. Jeden z nocleh  lo ské  hlavní p ší pouti.
18. Cíl lo ské hlavní p ší pouti.

Mùj soused
Šebestián Kubínek

Pøi pøíle�itosti 210. výroèí narození
bla�ovického rodáka Šebestiána Kubínka
byla slavena mše svatá, kterou slou�il opat
Marian Kosík. Pøi kázání zopakoval slova,
která øekl ji� u Bo�í muky, kam chodíváme
v prosinci. Øekl nìco ve smyslu, �e si
máme doplnit vìdomosti o �ivotì Šebesti-
ána Kubínka, kdyby se nás nìkdo zeptal na
našeho nejvìtšího rodáka, abychom vùbec
vìdìli, o koho se jedná.

A teï nìco o akci: Z mého pohledu flét-
nisty Pastýøské kapely a urèitì i vás všech,
co jste tam byli, to byla velice pěkná akce.
Velice mì zaujaly úryvky z jeho �ivota.
Kdybych �il v jeho dobì, byl by to mùj
soused.

Velkou radost mi udìlalo, kdy� jsem
opìt spatøil otce Jana Nekudu, se kterým
jsme chodili po stopách Šebestiána
Kubínka do Køtin a �arošic. Bohu�el jsem
nemìl dosti sil na to, abych mohl chodívat
na týdenní poutì napø. do Mariazell.

Akce byla ukonèena písní Aby nás
Pánbùh miloval. Naši kapelu doprovodil
pan Kašpaøík na heligonku a zpìvem se
pøidali i všichni lidé. Pøi cestì domù jsem
nesl harmoniku a almárku podobnou té,
ve které nosil Kubínek knihy.

Ministrant Jirka Pleva, 5. tøída

Pou� do Tasovic u Znojma
Kdy� nás pøi obnovì misií zval otec Tomáš na slavnost do Tasovic, kterou bude

pořádat při pøíle�itosti stého výroèí svatoøeèení místního rodáka Klementa Maria
Hofbauera, vzpomnìla jsem si na jedno krásné odpoledne vloni v kvìtnu, které jsme
v Tasovicích pro�ili. 

Po srdeèném uvítání místními jsme shlédli scénku dìtí, která nám pøiblí�ila nìkteré
okam�iky ze �ivota sv. Klementa. Následoval videozáznam o práci našich „známých“
misionáøù (otce Tomáše a otce Jiøího) a poté vyšel prùvod všech poutníkù od kostela
redemptoristù do místního kostela Nanebevzetí Panny Marie, kde se slavila mše svatá.
Prùvod byl nezapomenutelným zá�itkem − pøíslušníci pekaøských a cukráøských cechù
nejen od nás, ale i z Polska a Rakouska, ve slavnostních uniformách kráèeli pod svými
prapory, hrdì se hlásící k odkazu sv. Klementa, který byl pùvodnì také pekaøem. 

Po mši svaté, jejím� hlavním celebrantem byl generální vikáø brnìnské diecéze Jiøí
Mikulášek, jsme pøijali pozvání na ochutnávku pekaøských a cukráøských výrobkù
z rùzných regionù. Vojtìška Plevová

DOPLŇOVAČKA S TAJENKOU
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Pøístavba byla zbudována výhradnì
„brigádnicky“ v roce 1969 podle projek-
tu stavitele Josefa Daòka. Objekt mìl být
urèen ke zkouškám chrámového sboru v
zimním období (v kostele se tehdy ještì
netopilo), k shroma�ïování ministrantù
a pøíle�itostným aktivitám. Suterénní èást
byla budována jako skladový prostor pro
technické a úklidové materiály, které

musely být do té doby vynášeny do pro-
stor vì�e. Plochá støecha byla zamýšlena
jako provizorium pøed budoucím zbudo-
váním poschodí, které by mohlo slou�it
k ubytování knìze (proto se zastøešení
ukázalo jako nedostateèné a muselo být
pozdìji pøebudováno).  

Pro úèely schvalování státními úøedníky
byla celá budova deklarována jako sklad
a toalety. Povolení stavby bylo vydáno míst-
ním národním výborem, kde byl pan Josef
Danìk pøedsedou stavební komise, i kdy�

bylo jasné, �e rozsah stavby je mimo pravo-
moc místní správy. Po zprovoznìní stavby
došlo zákonitì k vyšetøování státní i tajnou
bezpeèností, které se zamìøily kromě
Josefa Daòka také na hlavní organizátory
stavby: Pavla Kadlece a Jana Kašpaøíka.

Jak pracovali „špiclové“ jsem poznal,
kdy� byla Pøístavba vyu�ita k pohoštìní
hostù primice Josefa Ondráèka: Ne zná -
mý „host“ si mne vytipoval jako „ne -
zúèastnìného“ informátora, proto�e
jsem zrovna patøil ke kapele, a „tahal“ ze
mne informace o stavbì.

Závìrem vyšetøování byl pøíkaz organi-
zátorùm stavby pøedìlit místnost pevnou
vyzdìnou pøíèkou, aby nemohla slou�it
k shroma�ïování. Podaøilo se mnì tehdy
pøesvìdèit otce, aby na pøíkaz nereagova-
li, dokud to nenaøídí pan faráø, proto�e
budova v té dobì ji� patøila farnosti. Vìdìl
jsem, �e se páter Slavíèek k akci, kterou
nikdy nepovoloval, nebude hlásit, a tak po
neplodných diskusích stavba pøe�ila…

Po pøestavbì interiéru kostela byla
zpevnìna èást podlahy sálu a zatí�ena
pùvodním oltáøem upraveným jako Bo�í
hrob, v suterénu byla umístìna centrální
plynová kotelna pro vytápìní kostela
a pøístavby. Jan Kašpaøík 

Foto farní archiv

O naší „Pøístavbì“

Letní tábor
Na zaèátku srpna 2008 uspoøádala

jednota Orel Bla�ovice stanový tábor
v Bukovinì. Zúèastnilo se ho 26 dìtí
z Bla�ovic ve vìkovém rozmezí 5−13 let.
Letošní roèník byl ve znamení zmìn,
proto�e se jednak zmìnilo obsazení
vedoucích a také se ubytování v budovì
vymìnilo za stany. Areál v Bukovinì má
výborné zázemí se sociálním zaøízením a
novì vybudovanou, velmi solidnì vyba-
venou kuchyní. 

Téma celotáborové hry se neslo ve
znaku indiánských bojù. Dìtem se nako-
nec podaøilo zvítìzit nad kmenem zlých
indiánù a odvá�ely si domù jistì mnoho
nových zkušeností a zá�itkù. Táborové
le�ení navštívili také naši duchovní správ-
cové, otec Jan i otec Josef. Speciálnì pro
nì dìti pøipravily scénky s biblickými
výjevy, které mìli otcové za úkol identifi-
kovat. To se jim zdaøilo na jednièku.
K našim táborovým zá�itkùm patøila
nespornì také komentovaná prohlídka
baziliky, zvonohry a kostnice v nedale-
kých Køtinách i návštìva jeskynì
Výpustek. 

Jana Øezáèová, foto „Nebsititen“
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Pro farnost Bla�ovice pøipravila redakèní rada pod vedením P. Josefa Rybeckého a šéfredaktora P. Patáka. Èlenové redakèní rady: Jiøí Nohel, Jan Kašpaøík, Marta Øièánková,
Marta Kalábová, Luboš Švábenský. Neprošlo jazykovou korekturou. 
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